



新加坡河上的红蓝两色SonicSG灯饰，在红色圆圈中呈现了SG 50字样。（曾坤顺摄）

爱国祝愿越多 互动灯饰越亮

姚文彬 报道
wenbiny@sph.com.sg

想知道住在哪一区的居民对国家的祝愿声最响亮，只要到新加坡河，看一看崭新的大型互动灯饰就可见端倪。

这个名为SonicSG的灯饰由2000多个LED灯组成，拼凑出一个

长27米、宽21米的新加坡地图。

公众只需登入网站Sonic.sg，输入住家的邮政编码并写下美好祝愿，地图上相应地区的灯就会亮起，公众的手机也会同时响起铃声。公众发出的信息越多，灯饰的灯光就会越亮。

这是飞利浦照明、新加坡国立大学和新加坡科技设计大学为庆祝金禧国庆、耗时一年协作完成的灯饰，它将在大华银行大厦（UOB plaza）前的新加坡河展出至明年1月10日。

至于网站收集到的公众祝愿，主办方将择日公布。

Summary:

To find out which neighborhoods have the loudest well wishes for the nation, pay a visit to the large scale connected light installation floating along the Singapore River. Named SonicSG, the installation spanning 27 by 21 meters uses more than 2,000 LED lights arranged in the shape of the Singapore map.

To submit a message, the public can visit sonic.sg, enter their residential postal code along with a special message or their dream for Singapore. Once they have submitted a message, the portion of the installation that corresponds to their postal code will light up, accompanied by a melodious ring from their mobile device.

This installation, by Philips Lighting, the National University of Singapore and the Singapore University of Technology and Design, celebrates SG50 and is now floating along the Singapore River located in front of UOB Plaza, from today to 10 January 2016.